

For Immediate Release

Rick Hansen Foundation Announces Speakers and Schedule for APN2026: Inclusive By Design in Toronto on March 30 & 31

A Landmark Conference for Accessibility Professionals from around the world on Inclusive Design

February 25, 2026 - Traditional territory of the xʷməθkʷəy̓əm (Musqueam) First Nation / Richmond, BC –The full list of speakers and the conference schedule has been announced by the Rick Hansen Foundation for the 2026 Accessibility Professional Network Conference, the premier conference on accessibility in the built environment. Hosted by the Rick Hansen Foundation, the Accessibility Professional Network (APN) Conference is Canada’s premier gathering dedicated to advancing accessibility in the built environment.

APN2026: Inclusive By Design presented by Vancouver International Airport (YVR) will take place at the Metro Toronto Convention Centre on March 30 & 31. This year’s theme – *Inclusive By Design* – reflects the Foundation’s commitment to intentionally designing for inclusion and accessibility for all. It challenges attendees to go beyond compliance to create environments that anticipate diverse needs, foster belonging, and reflect the principles of Universal Design from the ground up. Through this lens, attendees can reimagine the built environment as a catalyst for social equity, innovation, and community well-being.

“Inclusive by Design continues a current dialogue on accessibility where we examine proven best practices for inclusive design and explore the evolving standards of our current society,” said Matthew Shaw, Head Accessibility Practice at the Rick Hansen Foundation. “Year after year we are inspired by the leaders who speak at this conference as they share their expertise and highlight case studies on this important topic. Holding the event in Toronto provides an opportunity for more individuals to attend the conference and join discussions that engage all areas of design in a built environment.”

The conference will incorporate a strong emphasis on real-world case studies that demonstrate inclusive design in action, with the goal to advance collaboration and interdisciplinary dialogue around systemic barriers and better meet the diverse needs of people with disabilities.

APN2026 attendees will:

- Gain insight into cutting-edge research, design practices, and accessibility innovations that are redefining the built environment.
- Engage with thought leaders and peers who are transforming accessibility through innovations in Universal Design.
- Examine different considerations when planning preconstruction and designing for children.
- Explore success stories and lessons learned from inclusive projects worldwide including airports, and festivals and events.
- Participate in sessions that foster cross-sector collaboration and professional growth.
- Build networks that strengthen accessibility leadership across industries.

This year's line-up of national and international speakers is sure to advance cross-sector collaboration and innovative approaches to dismantling systemic barriers in the places we live, work, learn and play. Confirmed APN2026 speakers include:

- **Samantha Biglieri**, Assistant Professor, School of Urban and Regional Planning, Toronto Metropolitan University
- **Varun Chandak**, Founder and Executive Director, Access to Success
- **Henry Chen**, Principal. Hygge Architecture Ltd.
- **Raymond Cho**, Minister for Seniors and Accessibility, Government of Ontario
- **Carmela Cucuzzella**, Dean of the Faculty of Environmental Design and Planning, Université de Montréal
- **Lola Cuenca Fenton**, Emerging Architect, DFS Architecture & Design
- **Mia de Freitas**, Director, Accessibility Enablement, RBC
- **Doramy Ehling**, Chief Executive Officer, Rick Hansen Foundation
- **Mike Greer**, Accessibility Consultant, Blood Sweat and Wheels
- **Kathleen Henderson**, Senior Director, Operations, Environment and Regulatory Affairs, Canadian Airports Council
- **Marie-Josée Houle**, Canadian Human Rights Commission / Commission canadienne des droits de la personne
- **Collinda Joseph**, Manager, Accessibility and Education, Accessibility Standards Canada

- **Azam Khan**, CEO, Trax
- **Jeffrey Ma**, Senior Design Director, Lemay
- **Dolly Menna-Dack**, Senior Bioethicist, Manager Youth Engagement Strategy, Holland Bloorview Kids Rehabilitation Hospital
- **Sarah Moore**, Director, Accessibility Standards Canada
- **Ernesto Morales**, Full Professor, Université Laval
- **Joseph Moro**, Senior Project Director, Brisbin Brook Beynon Architects
- **Alison Novak**, Senior Scientist, KITE Research Institute-University Health Network
- **Anthony Palma**, Director, Partnerships and Strategic Initiatives, KITE Research Institute, University Health Network
- **Marcia O'Connor**, President, Founder, AM FM Consulting Group Inc.
- **Marco Pasqua**, Co-Founder and Accessibility Consultant, Meaningful Access Consulting
- **Hon. Carla Qualtrough**, Special Adviser, Rick Hansen Foundation, former Federal Cabinet Minister, Canada
- **Chandra Ramadurai**, CEO & Co-Founder, Efficiency Capital
- **Brian Sinclair**, Professor of Architecture + Environmental Design, University of Calgary
- **Lisa Snider**, Festival Accessibility Project Coordinator, Festival Accessibility Research Project-Independent Living Canada
- **Edward Steinfeld**, Director Emeritus, Inclusive Design and Environmental Access (IDEA) Center, School of Architecture and Planning, University at Buffalo
- **Christopher Sutton**, Accessibility Commissioner, Office of the Accessibility Commissioner, Canadian Human Rights Commission
- **Sarah Taslimi**, Senior Landscape Architect and Arborist, WSP Canada
- **Jean-marc Valmont**, HR Director, Canadian National Exhibition Association
- **Henry Tsang**, Chair, RAIC Centre for Architecture, Athabasca University
- **Paul Walsh**, Chairperson, Board of Directors, Accessibility Standards Canada
- **Mojgan Yazdani-Seysan**, Board Member, Accessibility Standards Canada
- **Elle Ziegler**, Advisor Housing Programs, CMHC
- **Dino Zuppa**, Chief Executive Officer, Accessibility Standards Canada

APN2026: *Inclusive by Design* is made possible thanks to the generous support of:

- **Presenting Partner:** Vancouver International Airport (YVR);
- **Gold Partner:** Realize; and
- **Silver Partners:** Advanced Listening, Cadillac Fairview, EY Studio+, Human Space, Kwantlen Polytechnic University, Royal Bank of Canada, Toyota, Scotiabank and Wavefront Centre for Communication Accessibility.

The Accessibility Professional Network and the APN conference were developed as part of the Rick Hansen Foundation's commitment to building a community of like-minded people including architects, engineers, designers, planners, policymakers, accessibility professionals, and corporate leaders to collaborate on accessible design. This work was propelled by the belief that it takes all of us to create a shift in design culture and embed accessibility and inclusion into the built environment. The conference is also available virtually.

For more information and **to register, visit** www.RickHansen.com/APN2026

-30-

About the Accessibility Professional Network

The Accessibility Professional Network is a membership network brought to you by the Rick Hansen Foundation to bring together accessibility professionals including Rick Hansen Foundation Accessibility Certification™ (RHFAC) Professionals, accessibility consultants, experts in the built environment, students passionate about access and anyone interested in creating a Canada and world that's accessible for all. Become a member today at www.RickHansen.com/APN to access exclusive resources and benefits to help build skills, knowledge, and connections, and stay up to date in the field of accessibility in the built environment.

Accessibility Professional Network Team Contact:

Email apn@rickhansen.com or call (778) 296-1515 (9 am to 5 pm PT, Monday to Friday)

About the Rick Hansen Foundation

The Rick Hansen Foundation (RHF) was established in 1988, following the completion of Rick Hansen's Man In Motion World Tour 40 years ago. RHF works to raise awareness, change attitudes, and remove barriers for people with disabilities. Visit www.RickHansen.com to learn more.

RHF Media Contact:

Cynnamon Schreinert, Hartley PR
Cynnamon@hartleypr.com, (604) 802-2733

To be removed from the Hartley PR media list, [click here](#).

Pour diffusion immédiate

La Fondation Rick Hansen annonce les conférencières, les conférenciers et la programmation de l'APN2026 : L'inclusion dès la conception à Toronto les 30 et 31 mars

Une conférence phare pour les spécialistes du monde entier en matière d'accessibilité et de conception inclusive.

25 février 2026, territoire traditionnel de la Première Nation xʷməθkwəy 'əm (Musqueam) / Richmond (C.-B.) – La Fondation Rick Hansen a annoncé la liste complète des conférencières et des conférenciers ainsi que la programmation de la Conférence de 2026 du Réseau des spécialistes de l'accessibilité (APN), la plus importante conférence sur l'accessibilité dans l'environnement bâti. Organisée par la Fondation Rick Hansen, la conférence annuelle du Réseau des spécialistes en accessibilité (APN) est la principale conférence dédiée à faire avancer l'accessibilité dans l'environnement bâti.

La conférence [APN2026 : L'inclusion dès la conception](#) présentée par l'Aéroport international de Vancouver (YVR), aura lieu les 30 et 31 mars au Centre des congrès de Toronto. Le thème de cette année, L'inclusion dès la conception, reflète l'engagement de la Fondation à concevoir intentionnellement des solutions inclusives et accessibles à tout le monde. Le thème invite les personnes présentes à ne pas se limiter aux exigences et à anticiper les divers besoins pour concevoir des lieux qui favorisent l'appartenance et reflètent dès le départ les principes de la conception universelle. Dans cette optique, il est possible de redéfinir l'environnement bâti comme un catalyseur de l'équité sociale, de l'innovation et du bien-être communautaire.

« *L'inclusion dès la conception* poursuit le dialogue actuel sur l'accessibilité, qui porte sur l'examen des pratiques exemplaires éprouvées en matière de conception inclusive et l'exploration des normes évolutives de notre société actuelle », déclare Matthew Shaw, responsable de la pratique en matière d'accessibilité, Fondation Rick Hansen. « Chaque année, nous nous inspirons des leaders qui prennent la parole à l'occasion de cette conférence pour faire profiter de leur expertise et présenter des études de cas sur ce sujet important. Le fait d'organiser la conférence à Toronto permet à un plus grand nombre de personnes d'y assister ainsi que de participer à des discussions qui engagent tous les domaines de la conception dans un environnement bâti. »

La conférence mettra fortement sur des études de cas concrets qui illustrent la mise en œuvre de la conception inclusive, dans le but de faire progresser la collaboration et le dialogue interdisciplinaire et ainsi d'éliminer les obstacles systémiques et de mieux satisfaire aux divers besoins des personnes en situation de handicap.

Les personnes qui assisteront à l'APN2026 pourront notamment :

- découvrir les dernières avancées en matière de recherche, de pratiques de conception et de solutions innovantes en matière d'accessibilité qui redéfinissent l'environnement bâti.
- échanger avec des leaders d'opinion et des pairs qui misent sur des solutions innovantes en matière de conception universelle pour révolutionner l'accessibilité.
- analyser les différents aspects à prendre en compte avant de planifier une construction et de concevoir des lieux adaptés aux enfants.
- explorer les réussites et les leçons tirées de projets inclusifs menés aux quatre coins du monde, notamment dans des aéroports, à l'occasion de festivals ou d'autres événements.
- participer à des ateliers qui favorisent la collaboration intersectorielle et l'épanouissement professionnel.
- tisser des liens qui favorisent l'accessibilité avant-gardiste dans tous les secteurs.

Le programme de cette année présente des conférencières et conférenciers du Canada et d'ailleurs qui contribueront sans aucun doute à faire progresser la collaboration et les approches innovantes dans le but d'éliminer les obstacles systémiques dans les endroits où nous vivons, travaillons, apprenons et jouons. Parmi les personnes confirmées pour prendre la parole à la conférence APN2026, on compte :

- **Samantha Biglieri**, professeure adjointe, School of Urban and Regional Planning, Université Toronto Metropolitan
- **Varun Chandak**, fondateur et président d'Access to Success
- **Henry Chen**, Architecte principal, Hygge Architecture Ltd.
- **Raymond Cho**, ministre des Services aux aînés et de l'Accessibilité, gouvernement de l'Ontario
- **Carmela Cucuzzella**, doyenne, Faculté de l'aménagement – Direction, Université de Montréal
- **Lola Cuenca Fenton**, Candidate à la profession d'architecte, DFS Architecture
- **Mia de Freitas**, directrice générale, Optimisation de l'accessibilité
- **Doramy Ehling**, directrice générale, Fondation Rick Hansen

- **Mike Greer**, consultant en accessibilité, Blood Sweat and Wheels
- **Kathleen Henderson**, directrice principale, Opérations, environnement et affaires réglementaires, Conseil des Aéroports du Canada
- **Marie-Josée Houle**, Commission canadienne des droits de la personne / Canadian Human Rights Commission
- **Collinda Joseph**, gestionnaire de l'accessibilité et de l'éducation, Normes d'accessibilité Canada
- **Azam Khan**, président et chef de la direction, Trax
- **Jeffrey Ma**, directeur principal du design, Lemay
- **Dolly Menna-Dack**, bioéthicienne principale, gestionnaire de la stratégie d'engagement des jeunes, Hôpital de réadaptation pour enfants Holland Bloorview
- **Sarah Moore**, administratrice, Normes d'accessibilité Canada
- **Ernesto Morales**, professeur, Université Laval
- **Joseph Moro**, directeur principal de projet, Brisbin Brook Beynon Architects
- **Alison Novak**, scientifique principale, Institut de recherche KITE, Réseau universitaire de santé
- **Anthony Palma**, directeur des partenariats et des initiatives stratégiques, Institut de recherche KITE, Réseau universitaire de santé
- **Marcia O'Connor**, présidente, fondatrice, AM FM Consulting Group Inc.
- **Marco Pasqua**, co-fondateur et conseiller en accessibilité, Meaningful Access Consulting
- **L'Honorable Carla Qualtrough**, conseillère spéciale, Fondation Rick Hansen, ancienne ministre du Cabinet fédéral, Canada
- **Chandra Ramadurai**, présidente, cheffe de la direction et co-fondateur, Efficiency Capital
- **Brian Sinclair**, professeur d'architecture et de design environnemental, Université de Calgary
- **Lisa Snider**, coordonnatrice de projet, Accessibilité des festivals et événements, projet sur l'accessibilité des festivals et événements, Vie autonome Canada
- **Edward Steinfeld**, directeur émérite, Centre for Inclusive Design and Environmental Access (IDEA), École d'architecture et de planification, Université de Buffalo
- **Christopher Sutton**, commissaire à l'accessibilité, Bureau du commissaire à l'accessibilité,

Commission canadienne des droits de la personne

- **Sarah Taslimi**, architecte paysagiste principale et arboricultrice, WSP Canada
- **Jean-Marc Valmont**, directeur des ressources humaines, Canadian National Exhibition Association
- **Henry Tsang**, président, centre de l'architecture de l'IRAC, Université Athabasca
- **Paul Walsh**, président, Normes d'accessibilité Canada
- **Mojgan Yazdani-Seysan**, administratrice, Normes d'accessibilité Canada
- **Elle Ziegler**, conseillère en programmes de logement, SCHL
- **Dino Zuppa**, président-directeur général, Normes d'accessibilité Canada

APN2026 : L'inclusion dès la conception est rendue possible grâce au généreux soutien de :

- **Partenaires principal :** Aéroport international de Vancouver (YVR)
- **Partenaire Or :** Realize, et
- **Partenaires Argent :** Advanced Listening, Cadillac Fairview, EY Studio+, Human Space, Université polytechnique Kwantlen, Banque Royale du Canada, Toyota, Banque Scotia et Wavefront Centre for Communication Accessibility

Le Réseau des spécialistes de l'accessibilité (APN) et sa conférence ont été mis sur pied dans le cadre de l'engagement de la Fondation Rick Hansen à bâtir une communauté de personnes aux vues similaires, notamment des architectes, des ingénieures et ingénieurs, des designers, des urbanistes, des responsables politiques et d'entreprise ainsi que des spécialistes de l'accessibilité, afin de collaborer à la conception de solutions accessibles. L'initiative repose sur la conviction que tout le monde doit se mobiliser pour faire évoluer la culture de la conception ainsi que favoriser l'accessibilité et l'inclusion. Il est également possible d'assister de façon virtuelle à la conférence.

Pour obtenir de plus amples renseignements et **s'inscrire, consulter :** www.RickHansen.com/fr/APN2026

-30-

Au sujet du Réseau des spécialistes de l'accessibilité

Le Réseau des spécialistes de l'accessibilité est un réseau de membres créé par la Fondation Rick Hansen pour rassembler les spécialistes de l'accessibilité, y compris les spécialistes du Programme de certification en matière d'accessibilité de la Fondation Rick Hansen RHFAC, les spécialistes-conseils en accessibilité, les spécialistes en environnement bâti, les étudiantes et étudiants qui se passionnent par l'accessibilité et toute personne qui s'intéresse à édifier un Canada accessible à tout le monde. On peut devenir membre dès aujourd'hui sur

www.RickHansen.com/APN pour avoir accès à des ressources exclusives et des avantages pour aider à développer des compétences, des connaissances et des relations et rester à jour dans le domaine de l'accessibilité dans l'environnement bâti.

Coordonnées de l'équipe du Réseau des spécialistes de l'accessibilité (APN)

Envoyer un courriel à apn@rickhansen.com ou composer le 778-296-1515 (de 9 h à 17 h HP, du lundi au vendredi)

Au sujet de la Fondation Rick Hansen

On a fondé la Fondation Rich Hansen (FRH) en 1988 après la fin de la Tournée mondiale Rick Hansen, il y a maintenant 40 ans. La FRH travaille à accroître la sensibilisation, à changer les attitudes et à éliminer les obstacles pour les personnes en situation de handicap. Consulter www.RickHansen.com/fr pour en apprendre davantage.

Personne-ressource pour les médias à la FRH :

Cynnamon Schreinert, Hartley PR

Cynnamon@hartleypr.com, (604) 802-2733

Pour ne plus recevoir de courriel de la part de Hartley PR, [cliquer ici](#).